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31. oktoobril alustas Rapla 
Tarbijate Ühistu vana toi-
dukaupluse ruumes 250m² 
suurusel pinnal tegevust uus 
toitlustusettevõte Jerwenca-
to Bistro, mille kutsus ellu 
Mikk Merekivi ja mida iga-
päevaselt juhib Tiina Kalde. 

Suurejoonelisel avamis-
peol, millest võisid osa saada 
kõik järvakandilased ja kau-
gemad külalised, öeldi hulk 
õnnitlussõnu ja häid soove, 
meelelahutust ja muusika-
rõõmu pakkusid Vürtsitüd-
rukud, Kandi Kohtlased ja 
Alen Veziko.

Järvakandi Kajale antud 
usutluses rääkis Mikk, et 
teekond ideest avamiseni 
oli pikk ja vaevaline: aasta 
alguses alustati projektikir-
jutamisega ja rahastajate 
otsimisega, sest vaid oma 
vahenditega ei oleks kui-
dagi ettevõtet avada suude-
tud. Hoone võtmed saadi 
omanikult vahetult enne 
jaanipäeva ja siis alustati 
ka eeltöödega. M. Mereki-
vi: „Tööd oli meeletult, sest 
ruumide seisukord oli peh-
melt öeldes kohutav. Meie 
õnneks pakkus Rapla Tar-
bijate Ühistu esimees välja, 
et arvestades maja olukorda, 
tehakse rendiga tasaarvel-
dus nende investeeringute 
osas, mis hoonesse sisse 
jäävad.  Põhimõtteliselt oli 
nõudepesuruumi põrand ai-
nus, mis oli nii viisakas, et 
kannatas algupäraseks jätta, 
kõik muu tuli renoveerida 
või värskendada. Samaks 
jäi ka saali põrand, mis va-
jas pisut iluravi.  Kogu põ-
randa uuendamisele esialgu  
hammas peale ei hakanud, 
eks tulevik näitab, mis saab. 
Renoveerimise lõpetasime 
oktoobri keskpaigas. Nipet-
näpet jääb aga alati teha ja 
püüame iga päev aina pare-
maks ning hubasemaks söö-
gikohaks muutuda.“ 

Muidugi ei toimetanud 
Mikk üksinda – tööd toimu-
sid valdavalt sõprade, tutta-
vate ja pereliikmete abiga. 
Suurimad toetajad olid Ette-
võtluse Arendamise Sihtasu-
tus, kellelt saadi starditoetus 
mööbli ja köögitehnika soe-
tamiseks, värvilahenduse ja 

värvidega aitas Akzo Nobel, 
lihtsalt head inimesed tõid 
kohalikku tarbeklaasi (klaa-
sid, pitsid) ja muud tarvilik-
ku, perekond Schmidt kinkis 
osa Madise poe sisustusest, 
sisekujunduse eest hoolitses 
Getter Pärnik, ehitusmater-
jalidele tagas parima hinna 
ja kiire tarne TooRa kauplus 
koos alati vastutuleliku Rut-
higa, Järvakandi Vallavalitus 
andis kultuurihalli vana baa-
rileti. 

Bistroos on kaks saali, 
mida saab vajaduse kor-
ral ka ühendada: rendisaal 
mahutab kuni 100 inimest 
ja seda saab kasutada pul-
made, juubelite või peiete 
pidamiseks, teine on n-ö ta-
vakasutuses ja mahutab 30 
sööjat. 

Söögikoht on avatud 
E–K 10–16 ja N–L 10–20. 
Tööpäevadel pakutakse buf-
fet' ehk Rootsi laua võima-
lust, milles sisaldub supp, 
praad, magustoit, maitse-
vesi ja kohv ning konkreet-
se hinna eest võib süüa nii 
palju, kui jõutakse. Praade 
ja suppe saab ka eraldi tel-
lida ning päevaprae võib 
sobivas suuruses ja meel-
diva koostisega ise kokku 
panna. Mõeldud on ka bist-
rood külastavatele peredele 
– lastele on sisustatud väike 
mängunurk. 

Teistest tegevussuunda-
dest ja tulevikuplaanidest 

räägib Mikk järgmist: „Kord 
kuus on kavas korraldada 
elava muusikaga tantsuõh-
tuid, millest esimene toimus 
juba avamispäeval, kui esi-
nes Alen Veziko. Järgneva-
teks peoõhtuteks on meil ju-
ba mitmed esinejad tellitud 
ja vaadiõlu varutud. Kokku 
sai lepitud kultuurihalliga, 
et ka tänavune aastavahetu-
se pidu toimub bistroos ja 
laudade broneeriminegi on 
juba alanud.  Pakume ka ca-
tering-teenust, teeme kliendi 
soovil laudasid ka kodudes 
ja mujal, kus soovitakse. 
Tulevikus oleme kindlasti 
edukad ja lööme valla elus ja 

arengus palju kaasa, pakume 
inimestele elamusi ja uusi 

maitseid ning areneme mit-
mes suunas. Ülemisele kor-

rusele saame  veel ühe ren-
disaali ehitada, kus on hea ja 
hubane 30–50 inimesega pi-
du pidada, alumisel korrusel 
on sobiv ruum piljardisaali 
loomiseks. Plaanime lähi-
aastatel soetada ka toitlus-
tusauto, et veelgi tõhusamalt 
toitlustada väljaspool bistroo 
ruume. Meie peamine ees-
märk on pakkuda eelkõige 
soodsat ja maitsvat sööki 
ning mida rohkem meid kü-
lastatakse, seda soodsamaid 
lõunaid pakkuda saame. 
Samuti tahame pakkuda ko-
halikele elanikele korraliku 
palgaga töökohti ja suuren-
dada seeläbi valla tulubaasi, 
et meil kõigil oleks siin pa-
rem elada (uus bistroo an-
nab tööd viiele kohalikule 
inimesele: kokk-juhatajale, 
kokale, abikokale ja kahele 
klienditeenindajale). Oleme 
rõõmsad, et saime muuta ilu-
samaks alevi keskel tühjana 
seisva tondilossi ja puhuda 
sellele elu sisse.“ 

Kõneks tulevad ka üm-
ber uue söögikoha hõljuvad 
kuulujutud halbadest vee-
proovidest, alkoholimüügi-  
ja tegevusloa puudumisest. 
Mikk: „Kuulujuttudele ole-
me tänulikud, sest ikka on 
tore, kui meie tegemised 
algusest peale inimesi on 
kõnetanud. Küll aga pean 
tõdema, et ükski eespool 
nimetatud asjadest paika ei 
pea. Veeproov oli meil kohe 
korras ja tänapäeval ei pea-
gi enam alkoholimüügiluba 
taotlema, vaid piisab paa-
rist hiireklikist. Järvakandi 
vald on meid algusest peale 
väga toetanud ja tegevuslu-
bagi endisel kujul enam ei 
väljastata – ettevõtja peab 
vaid vastavasisulise kande 
tegema majandustegevuse 
registrisse ning võibki soo-
vitud kuupäeval tegevust 
alustada.  Parimaks palaks 
oli aga see, et meil tuleb 
sootuks alkoholivaba noor-
tekohvik. Mis ma muud 
oskan kosta, kui et tulge ja 
veenduge, et meil on huba-
ne ja mõnus bistroo.

Elu on ilus, kui elul on 
maitset! Kohtume lõunapau-
sil,“ lausub Mikk lõpetuseks.

JK

Jerwencato Bistro avas uksed

Avamisõhtu tõi kohvikusaali palju külastajaid

Vastavatud söögikoha personal avamisõhtu peaesineja Alen Vezikoga Reet Kruusmann

Külastajatele kaetud rikkalik suupistelaud
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Väljaandja Järvakandi Vallavalitsus 
Järvakandi, Tallinna mnt 17 
Toimetaja Jaanus Randla; tel 489 4710
e-post: kaja@jarvakandi.ee
Trükk: Kuma trükikoda

VOLIKOGU

Volikogu otsustas liitumisläbi-
rääkimisi Raplaga mitte jätkata
21. oktoobril toimus Järvakandi ja Kehtna vallavolikogu 
ühisistung, kus oli aruteluteemaks Järvakandi-Kehtna ühi-
nemislepingu projekt, mida tutvustas Kehtna valla jurist Evi 
Gulbis. Samal istungil rääkis Enno Alliksaar enda korralda-
tud küsitlusest, mille käigus koguti ligi 400 allkirja Rapla 
vallaga liitumise toetuseks. Samas märgiti, et nii mõnigi all-
kirjaandja oli seda teinud mitmel korral, seega tegelike all-
kirjaandjate arv Rapla suuna toetuseks jäi mõnekümne võrra 
väiksemaks.

Haldusreform oli läbivaks teemaks ka vallavolikogu kor-
ralisel istungil 26. oktoobril. 
Haldus- ja arengukomisjoni esimehe valimine

Seoses Enno Alliksaare tagasiastumisega komisjoni esi-
mehe kohalt valis volikogu haldus- ja arengukomisjoni esi-
meheks Marko Matsoni.
Haldusterritoriaalse korralduse muutmise protsessis 
osalemise jätkamine, avalik kiri volikogule, küsitluslehed 
ja kokkuvõte

Enno Alliksaar andis ülevaate valla viie aukodaniku poolt 
allkirjastatud avalikust kirjast volikogule ja kodanikualgatu-
se korras tehtud rahvaküsitlusest, mille sisuks oli küsimus, 
kas pooldatakse ühinemist Kehtna või Rapla vallaga. Esineja 
rõhutas, et hoolimata sellest, et mõni küsitluslehele allkirja 
andnu oli seda teinud mitmel korral, olid ligi 90% arvamust 
avaldanutest siiski Rapla-suunalise liitumise pooldajad. Muu 
hulgas märkis ettekandja, et tema hinnangul on ühinemine 
Kehtnaga Järvakandi jaoks tupiktee, nimetades Kehtnat ma-
janduslikult nõrgaks vallaks, ja leidis, et ühinemine suurema 
ning majanduslikult tugevama Rapla vallaga on kasulikum.   

Antud küsimuses sõna saanud vallavalitsuse liige Tiiu 
Uuk nimetas omaalgatusliku rahvaküsitluse korraldamise 
ühe põhjusena rahva puudulikku informeerimist ja tegi et-
tepaneku korradada ametlik rahvaküsitlus. Vallavanem Mart 
Järvik selgitas, et see on kohustuslik ja seda tehakse. 

Seejärel andis M. Järvik ülevaate Kehtna ja Järvakandi 
valla liitumisprojektist ja rõhutas, et sellega püütakse Järva-
kandi elanikkonnale parimat lahendust. Vallavanem märkis, 
et kõnealuse liitumisprojekti järgi saavad ühinevad vallad 
osavalla staatuse, alles jäävad mõlemad vallakeskused (nii 
Järvakandis kui ka Kehtnas), mille vahel jagatakse amet-
nikud, elanikele tagatakse kohapeal kõik senised avalikud 
teenused. Ka on esineja sõnul taas paranemas Kehtna ette-
võtlusmaastik.  

Volikogu otsustas mitte jätkata haldusterritoriaalse korral-
duse muutmise protsessis osalemist Rapla vallaga ja lõpeta-
da läbirääkimised.

Istungi päevakorras olid ka punktid „Liikluspinna koha-
nime määramine“, „Järvakandi Hooldekodu põhimääruse 
kehtestamine“ ja „Eelarvestrateegia 2017–2020“. 

Ühe plaanivälise istungi pidas volikogu ka 2. novembril, 
ainsaks päevakorrapunktiks „Haldusreformi alane ülevaade 
Raplamaa valdade kaupa seisuga 28.10.2016 valdade kodu-
lehtede alusel“. 

Enne kavakohast päevakorrapunkti andis Enno Alliksaar 
volikogu esimehele üle kolme volikoguliikme allkirjaga 
umbusalduse avaldamise algatamise taotluse vallavanem 
Mart Järviku vastu. Umbusalduse avaldamine võetakse päe-
vakorda järgmisel volikogu istungil.

Ülevaate haldusreformi kulgemisest andis vallavanem 
Mart Järvik, keskendudes eelkõige Järvakandi-Kehtna liitu-
misprojektile.

Volikogu istungite materjalidega on põhjalikumalt või-
malik tutvuda valla Internetileheküljel, aleviraamatukogus ja 
vallamaja infotoas.   

JK

Kui eelmises lehes kirjuta-
sin sellest, et suvi möödus 
meile erilise kiirustamiseta 
haldusterritoriaalse reformi 
läbirääkimiste koosolekute 
pidamisel, siis viimane kuu 
on see-eest olnud väga töine.

Oluline on teada, et al-
les sel suvel kehtestatud 
haldusterritoriaalse reformi 
seaduse järgi ei saa me ühi-
neda Rapla vallaga ega pi-
dada ka läbirääkimisi Rap-
la vallaga liitumiseks, sest 
meil puudub Rapla vallaga 
ühine piir. Raplaga saime 
seaduse järgi läbi rääki-
da seni, kuni läbirääkijate 
kambas oli ka Kehtna vald. 
Hetkest, kui Kehtna vald 
keeldus lõplikult liitumis-
kõnelustest Raplaga, ei saa 
me läbi rääkida ei Rapla 
ega ka Vändra vallaga, sest 
ka Vändraga puudub ühi-
ne piir. Alles pärast selle 
otsuse jõustumist kesken-

dusime me läbirääkimiste-
le Kehtna vallaga. Lisaks 
pöördusime volikogu ot-
suse põhjal ka Riigikohtu 
poole, et nimetatud seadus 
viidaks kooskõlla EV põhi-
seadusega. Riigikohtu ot-
susest oleneb siin palju. Ju-
hul kui seadust ei muudeta, 
liitub meiega tõenäoliselt 
ka Juuru vald, esimene 
selleteemaline kohtumine 
toimus kolme valla juhtide 
osavõtul hiljuti Raplas.

Rääkides läbirääkimiste 
seisust Kehtna valla esin-
dajatega, saan tõdeda, et 
läbirääkimised on kulgenud 
sõbralikus õhkkonnas ja 
üksteist austavatel põhimõ-
tetel. Tänaseks peaaegu val-
mis saanud liitumisleping 
sisaldab valdkondade kaupa 
kõiki olulisi teemasid. Le-
ping kajastab kahe võrdse-
tel alustel ühineva omava-
litsuse tulevikumudelit. Uus 

omavalitsus on vallakesku-
seta, kuid kahe osavallakes-
kusega vald. Osavaldades 
säilivad kõik seniosutatud 
teenused vallakodanikele. 
Ükski Järvakandi elanik ei 
pea sõitma teenuse järele 
Kehtnasse ega Kehtna ela-
nik Järvakanti.  Osavalla 
keskust jääb ühinemisle-
pingu põhjal juhtima üks 
kahest abivallavanemast 
(on ka vallavalitsuse liige)  
ja temale alluvad kahe kes-
kuse vahel jagatavad nõu-
nikud ning nende alluvuses 
töötavad ametnikud. Mõ-
lemad vallamajad jäävad 
kasutusse, ei looda mingit 
teenuspunktide süsteemi.

Oleme läbirääkimistel 
jõudnud kompromisslahen-
duseni, kus rahvahääletuse-
le võiks minna uus omava-
litsus nimega Kehtnakandi 
vald, mille juriidiline aad-
ress oleks Järvakandi, Tal-

linna mnt 17.
Kogu liitumislepingut 

oleks ajaleheartiklis põhja-
likult lahti seletada raske, 
aga sellega saab tutvuda kas 
valla kodulehte külastades 
või vallamajas, kus seda 
saab küsida vallasekretäri 
käest. 

Rahvakoosolek haldus-
reformi teemadel toimub 
Järvakandi Kultuurihallis 
14. novembril kell 17.00. 
Siis on võimalik tutvustada 
rahvale liitmislepingut põh-
jalikult. See on hea võima-
lus võrrelda meie lepingut 
ka Raplaga ühinejate oma-
ga. Siis on vallakodanikele 
ka lihtsam selgitada ja põh-
jendada, miks leping just 
Kehtna suunaga hea on.*  

Mart Järvik
vallavanem

*Lehenumbri ilmumise 
ajaks on rahvakoosolek kul-
tuurihallis juba toimunud.

Haldusreform on jõudnud 
otsustavasse järku, mistõttu 
on viimane aeg sisukateks 
ja põhjalikeks aruteludeks 
ning vaidlusteks selle üle, 
kuidas oleks parem edasi 
minna. 

Kehtna ja Järvakandi 
vallavolikogu on otsusta-
nud pidada ühinemisläbi-
rääkimisi uue, tänaste oma-
valitsuste kui kogukondade 
jätkusuutlikku arengut taga-
va omavalitsusüksuse moo-
dustamiseks. Ühinemisel 
soovitakse osavalla moo-
dustamise kaudu kindlusta-
da ühinevate valdade iden-
titeedi säilimine ja elanikele 
kodulähedane teenuste osu-
tamine. Ühinemisega on 
võimalus parandada oma-
valitsuse elanike elukvali-
teeti, arendada igapäevaelu 
ja infrastruktuuri. 

Praeguseks on ühinemis-
läbirääkimiste juhtkomisjon 
kogunenud kolmel korral, 
s.o 29.08.2016 Järvakan-
di vallamajas, 27.09.2016 
Kehtna vallamajas ning 
10.10.2016 taas Järvakandi 
vallamajas. Alakomisjonide 
istungeid on olnud seni kaks 
(06.10.2016 ja 13.10.2016). 
Juhtkomisjoni istungitest 

võtsid osa Kehtna valla 
esindajatena volikogu esi-
mees Katrin Velleste, val-
lavanem Indrek Kullam, 
finantsnõunik Leida Uusal-
lik. Järvakandi valla esin-
dajatena võtsid istungitest 
osa volikogu esimees Pee-
ter Kustmann, vallavanem 
Mart Järvik, ehitusnõunik-
abivallavanem Neeme Mitt, 
finantsnõunik Helje Nahkur 
ja arendusnõunik Katrin 
Kuum. Lisaks osales ühine-
misläbirääkimiste koordi-
naator Evi Gulbis. 

Juhtkomisjon otsustas: 
moodustada läbirääkimis-
teks komisjonid ning nende 
vastutusala: juhtkomisjon 
– finants- ja arendusvald-
konnad ning ühinenud valla 
põhimääruse koostamine ja 
valimisringkondade küsi-
mused; majanduskomisjon 
– ettevõtluse, planeerimise, 
haljastuse, teedehoolduse, 
kaugkütte ja kommunaal-
majanduse valdkond; ha-
ridus- ja sotsiaalkomisjon 
– kultuuri, hariduse, noor-
sootöö, spordi ja sotsiaal-
valdkond.

Toimunud istungitel leiti 
ühiselt, et tuleb kaardistada 
hetkeolukord valdades ning 

välja selgitada arenguvaja-
dused: nt veetrassid, kana-
lisatsioon, soojamajandus, 
kultuuri- ja spordiobjektid 
jne. Eesmärgiks on seatud, 
et kogukond peab olema 
kaitstud ja säilitamisel. Val-
la elanike probleemid tuleb 
lahendada kohapeal, mistõt-
tu senised vallamajad ning 
ametnike vastuvõtud jää-
vad samadesse kohtadesse. 
Samuti jätkavad koolid ja 
lasteaiad tegutsemist senis-
tes asukohtades. Tagatakse 
perearstikeskuste säilimi-

ne Järvakandis, Eidaperes, 
Kehtnas ja Lelles. Komis-
jonid peavad oluliseks ühis-
transpordisüsteemi loomist, 
mis ühendab olemasolevad 
rongiliinid ja maakondlikud 
bussiliinid süsteemselt ning 
isikliku transpordi ja ühis-
transpordi ühendamise ta-
ristu arendamist (nt parklad 
rongipeatustes). 

Evi Gulbis
ühinemisläbirääkimiste 

koordinaator

Kehtna valla ja Järvakandi valla 
ühinemisläbirääkimised

TEAVE
Läbirääkimiste alustamine – 29.08.2016
Läbirääkimised alakomisjonides ja juhtkomisjonis – ok-
toober 2016
Ühinemislepingu I lugemine, avalikule väljapanekule 
suunamise otsustamine – 01.11.2016–16.11.2016
Ühinemislepingu avalikustamine – 17.11.2016– 
08.12.2016. 
Rahva arvamuse selgitamine – 09.12.2016 – 15.12.2016
Ühinemislepingu II lugemine ning ühinemisotsuse lan-
getamine 16.12.2016–30.12.2016
Ühinemislepingu ja otsuse Rapla maavanemale esita-
mine 31.12.2016. 
Ühinemislepingu avalik väljapanek toimub perioodil 
17.11.2016 kuni 08.12.2016 Kehtna vallavalitsuses, 
Järvakandi vallavalitsuses ning valdade veebilehtedel.
Täpsemat infot läbirääkimiste käigu kohta avaldame 
jooksvalt Kehtna ja Järvakandi valla veebilehtedel. 

Haldusterritoriaalsete ümber-
korralduste läbirääkimised

Oktoobris, kui toimus Rapla 
maakonna terviseradade sar-
ja kolm viimast etappi (kok-
ku 7),  selgusid maakonna 
aktiivsemad tervisejooksjad. 
Viimasel etapil Kärus tehti 
kokkuvõtteid ja üldesikohad 
tõid meie valda Emma Lau-
rimaa (T 13–16a), Markus 
Sepp (P 13–16a), Gerli Sa-

rapuu (N) ja Marek Varblane 
(M 35–49a). Viimasel kolmel 
etapil (Paluküla, Rapla ja Kä-
ru) olid auhinnakohal Marek 
Varblane (I, II, II), Emma 
Laurimaa (I, I, I ), Gerli Sa-
rapuu (I, I, I ), Arto Kivisild 
(- , I, I ), Kristo Kivisild (- , 
- , I), Maanus Viet ( III, II, -), 
Margus Viet (-, III, III ), Ri-

ko Väljaots (I, - , -) ja Kristen 
Kontaveit (- , III, III). Järgmi-
sel hooajal alustatakse juba 
kevadel ja loodame, et meie 
jooksusõbrad kõik jälle plat-
sis on – uued tulijad ka.

5. novembril peeti Märja-
maal Rapla maakonna jõu-
tõstmise MV. Vanameister 
Ants Torri võttis oma järje-

kordse meistritiitli kuni 59 
kg meeste arvestuses (317,5 
kg).

Kuigi tali tuli ootamatult 
ja Markol juba (7.11) raja-
põhjad tallatud, läheb suusa-
talveni veel arvatavasti pisut 
aega. Seni külastage aga 
võimlat ja liikuge looduses.

Margus Sepp

Tervisejooksjad lõpetasid hooaja
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17. oktoober oli meie koo-
lipere jaoks pidulik päev. 
Tähistasime Järvakandis 
hariduse andmise 137. aas-
tapäeva. 

Algklassid said teada, et 
meie praegune koolimaja 
ei ole esimene ega ainu-
ke, kus Järvakandis kool 
on tegutsenud. Sel kevadel 
toimunud muuseumiööl sel-
geks saanud marsruut, mille 
raames oli kõigil huvilistel 
võimalik tutvust teha nen-
de hoonetega (või nende 
endiste asukohtadega), kus 
kunagi kool on tegutsenud, 
võeti taas läbi käia. Õpetaja 
Anu-Marii Kask oli mei-
le vahvaks giidiks, aidates 
sellesse põnevasse ajalukku 
pilku heita. 5.–9. klassi õpi-
lastel oli aga võimalus koos 
kooli ajalootoa perenaise 
Asta Paestega teha tutvust 

ajalootuppa „peidetud“ 
teadmistega ja täita tööleht 
meie kooli ajaloost. Põne-
vust jagus sinnagi!

Et päevale veelgi pidu-
likkust lisada, toimus ka 
väike aktus, kus 9. klassi 
õpilastele kingiti koolivor-
mi lipsud ja lehvid, tänati 

tegijaid ning kõige lõpuks 
söödi ühiselt pidupäeva-
kringlit. Ilusa kimbu tore-
daid mõtteid sai kokku ka 
algklasside õpilaste poolt 
kooli sünnipäevaks loodud 
luuletustest. Need on luge-
miseks üleval koolimaja I 
korrusel. Jäägu üks vahva 

ja armas luuletus, mille on 
kirja pannud Kertu Reimal, 
seda kirjatükki lõpetama. 
Ühineme meiegi selle ilusa 
sooviga, mis on kätketud 
alljärgnevatesse värsirida-
desse!

Järvakandis õpin mina,
äge on siin koolimaja!
Rahulikult kooli minna
võivad kõik, kel minna vaja!
Armsad on siin õpetajad,
kiidavad neid lõpetajad!
Asjalikud lapsed koos,
naeravad kõik mänguhoos!
Direktor tihti kõnet peab,
igast lapsest lugu peab!
Kiiresti siin läheb aeg,
olla koolis pole vaev!
Oma kool on parim ikka,
loodan talle iga pikka! 

Heivi Äärma
Järvakandi Kooli 

huvijuht

10.–14.oktoobril toimus 
koolis sisutihe ja põnev 
leivanädal, kuhu mahtus 
traditsioonilise kõrvale nii 
mõnigi päris uus tegevus ja 
kogemus. 

Seekord juhtus nii, et 
meie leivanädal kattus va-
bariikliku pudruprogram-
miga. Oktoobrikuu oli kuu-
lutatud lausa pudrukuuks ja 
seda esimest korda Eestis! 
Pudruprogrammi eesmärk 
on tõsta laste teadlikkust 
tervislikust toidust (eriti te-
raviljatoitudest) ning anda 
neile rohkem infot õigete 
toitumisvalikute ja toidu-
valmistamise kohta. 31. ok-
toobril sai üks üle-eestilises 
pudruprogrammis osalenud 
klass loosi tahtel valmistada 
putru koos profikokkadega 
tipprestoranis! Pudrusöö-
jaid kiidab Eesti Tervise-
amet, Eesti Peakokkade 
Ühendus ja Eesti Toitumis-
nõustajate Ühendus.

Meie koolist osalesid 
vabariiklikus pudruprog-
rammis 5. ja 6. klass. 5. 
klass valmistas käsitöö- ja 
kodundusõpetaja Piret Oo-
le juhendamisel soolase 
Kodutunde kaerakliidest 
pudru, millele oli lisatud 
röstitud viie seemne segu ja 
sulavõi, ning magusa riisi-
pudru, mida „tuuniti“ suhk-
ru-kaneelisegu, röstitud 
mandlite ja koduaia külmu-
tatud marjadest valmistatud 
moosiga. 6. klass aga val-
mistas soolase pudru, mille 
garneeringuks pakuti prae-
tud soolapeekonit sibulaga 
(või magusa lisandi puhul 
seemne-mandlisegu ning 
tooreid külmutatud pohli ja 
mustsõstraid). Kõik pudrud 
maitsesid imehästi ja viisid 
lausa keele alla!

10. oktoober algas koolis 

rahvusvahelise pudrupäe-
vaga. Seekord lahendasime 
selle nii, et kogu koolipere 
sai kolme erinevat putru 
mekkida ja siis lemmiku 
valida. Muusikaõpetaja Eha 
oli sel hommikul pudru-
meistri rollis ja keetis mai-
simanna-, odrajahu- ning 
hirsiputru. 72 häälega võitis 
ülekaalukalt magus maisi-
mannapuder. Täiskasvanute 
lemmikuks osutus soola-
ne odrajahupuder. Üldiselt 
saab rõõmsalt nentida, et 
pudruportsud söödi kenasti 
ära ja nii mõnigi laps küsis 
juurdegi.

Teisipäeval otsisime viie 
erineva leiva hulgas "õiget" 
rukkileiba. Valikud olid see-
kord järgmised: pärmivaba 
rukkileib, kanepiseemne-
leib (sai kõige kiiremini ot-
sa!), Püü peenleib, must leib 
ja Pärnu rukkileib. Õigeks 
oli leib, mille valmistamise 
juures ei olnud kasutatud 
nisujahu. Kogu kooli peale 
arvasid õige leiva ära vaid 
kuus õpilast. 

Kolmapäevaks valmi-
sid klasside leivateemali-
sed plakatid teiste rahvaste 
leibade kohta, samuti said 
9. klassi tüdrukud ise lei-
ba küpsetada ning 6. klassi 
tüdrukud keetsid putru. Pla-
katitelt said uut ja huvitavat 
teavet muu hulgas ka õpeta-
jad.

Neljapäeval külastasid 
8.–9. klass Paides asuvat 
AS-i Eesti Pagar ja 1.–4.
klass osalesid Kurgja Ta-
lumuuseumi haridusprog-
rammis "Sügis talus". Prog-
ramm tutvustas sügisesi 
töid ja talutegemisi. Näha 
sai vanaaegseid talutööriis-
tu ja -esemeid. Räägiti tera-
viljadest ja nende ajaloost, 
töötlemisest ja kasutami-
sest. Saime käsikivil ise ja-
hu jahvatada ja käsitöö-
masinaga koorevõid teha. 
Kõige lõpuks pakuti lastele 
karaskit ja teed.

Reede võttis nädala 
kokku traditsioonilise Jär-
vakandi Kooli ühise kooli-
leiva valmistamisega. Kui 

võileivad valmis, sai innus-
tav kogu neile omakorda 
nina ja pilgu peale visata. 
Silmailu ja süljenäärmeid 
rõõmustasid seekord kõi-
ge rohkem Marii, Marite 
Angeelika, Uma, Ketrini, 
Elisabeti ja õpetaja Kristi 
valmistatud võileivad. Enne 
võileibade ärasöömist astus 
pikale leivale ligi veel ka 
kehalise kasvatuse õpetaja 
Margus, kes kogu selle lei-
vailu ära mõõtis. Kokku sai 
15 meetrit ja 41 sentimeetrit 
koolileiba! Nii sündis taas 
rekord: selleaastane koo-
lileib sai mullusest pikem.
Siis mõõdeti leiva kogupik-
kuseks 14.40.

Oli tore uudne ja koge-
misrohke leivanädal. Kui 
loosiõnn naeratab, osaleb 
ehk just meie kooli 5. või 
6. klass pudruprogrammi 
lõppüritusel, kus saab profi-
kokkadega koos tippköögis 
putru keeta.

Heivi Äärma
Järvakandi Kooli 

huvijuht 

Järvakandi Wellode 
esimene juubel
Selle aasta 1. oktoobril täitus Järvakandi Wellode liikmel Mar-
tin Heremil esimene jooksujuubel. Nimelt läbis ta sel päeval 
Tartu linnamaratonil oma viiekümnenda 42,2 km otsa.

Seoses sellega usutles juubilari Margus Sepp.
MS: „Kuidas tekkis üldse mõte läbida maraton ja kas 50 

oli kohe silme ees?“
MH: „Maratoni mõte tekkis ühel matkal, kus Toomas 

rääkis oma kolmest maratonist. See oli novembris 2008. 
Siis lõkke ääres otsustasime Erki ja Margusega, et teeme ka 
ühe. Helsingi 2009. aasta augustimaraton tundus turvaliselt 
kaugel. Selle valisimegi. Järgmine kord rääkisime tõsisemalt 
2009 juunis Rabarockil ja siis polnud enam tagasiteed. Kui 
aus olla, alustasime siis ka treeningutega. Helsingi maraton 
läks hästi ja halvasti. Aeg oli esimese korra kohta rahuldav 
(4.12), kuid jooksu lõpp ja järgmised päevad oli katastroof –
kohutavalt valus. Järgmiseks maratoniks lubasime paremini 
trenni teha.

2010 Helsingi oli veel hullem. Edasi läks veidi paremaks 
ja nii see jätkus. 50 või 100 polnud siis küll plaanis. Pärast 
esimest tekkis lihtsalt väljakutse distants kiiremini läbida. 
Pärast kolmandat tekkis soov läbida järgmine ja siis järgmi-
ne. Mingil hetkel tundus "maratonide kogumine" kah juba 
väljakutsena.“

MS: „50 on nüüd täis – kuhu edasi? Millised on sinu 
lähemad ja kaugemad plaanid ja eesmärgid, rekordid ning 
unistused?“

MH: „Eesmärke vist pole, kuid mõned unistused on ikka. 
Nende väljaütlemine võib need küll muuta eesmärgiks ja see 
muutub omakorda kohustuseks, mida ma sellise hobi juures 
võtta ei tahaks. Aga tühja kah. Kunagi tahaks joosta üle oma 
rekordi 3.36. 2017. aastal prooviks aga ületada kaks maa-
konna rekordit: esiteks joosta igas kuus vähemalt ühe mara-
toni (Margus), teiseks joosta aastaga üle 20 maratoni (Mart-
ti). 100, 99 või 199 ei olegi mingi unistus. Palju lahedam on 
Wellodega joosta, muljeid koguda ja muljetada.“

Vändrasse maratonile!
Siinkohal anname teada, et 2.–4. detsembrini on Vändras 
kolmel päeval võimalik maratoni joosta. Kas sel aastal õn-
nestub ka mõnel Wellol see hullus läbida, näitab aeg. Mullu 
jõudis sellele päris lähedale Marek Varblane, kes läbis kolme 
päevaga 105,5 km, ehk 2 maratoni ja ühe poolmaratoni – po-
le paha, ehk isegi orošoo, nagu klassikud ütlevad.

Margus Sepp

Leivanädal koolis

Martin Tartu linnamaratoni stardi eel Arne Kuum

Koolihariduse andmise 
137. aastapäev Järvakandi Koolis

Ajalootoas „peidetud“ teadmisi otsimas Heivi Äärma

Käsikiviga vilja jahvatamas Heivi Äärma
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Ilme Luhtoja
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Lea Kalam

Anatoli Riippinen
Helga Meeman

Peeter Mast    
28.03.1961–
01.10.2016

Eeve Šefer        
28.08.1947–
15.10.2016

Jumalateenistused EELK Järvakandi Pauluse kirikus

• Pühapäeval, 20. novembril kell 15 
 igavikupühapäeva armulauaga jumalateenistus, 
 millele järgneb koguduse täiskogu koosolek
• Pühapäeval, 4. detsembril kell 15 
 II advendi jumalateenistus
• Pühapäeval, 18. detsembril kell 15 
 IV advendi jumalateenistus
• Jõululaupäeval, 24. detsembril kell 19 
 jumalateenistus
• I jõulupühal, 25. detsembril kell 15 
 armulauaga jumalateenistus, laulab koguduse ansambel
• Uusaastal, 1. jaanuaril kell 15 
 armulauaga jumalateenistus

EELK Kehtna Peetri kirikus
• Pühapäeval, 27. novembril kell 15
  I advendi armulauaga jumalateenistus
• Jõululaupäeval, 24. detsembril kell 15 
 jumalateenistus, laulab Kehtna segakoor Corvus

Kogudust teenivad hooldajaõpetaja Mihkel Kukk, tel 486 8144, 
5565 0722; õpetaja emeeritus Kalju Kukk, tel 487 7326. 

SILMADE KONTROLL JA PRILLIDE MÜÜK
25. novembril kell 10
JÄRVAKANDI KULTUURIHALLIS
 Silmade kontroll maksab 15 €.
 Prillitellijale on kontroll 8 €. 
 Lastele kontroll 10 €.
 Prillitellijale lapsele visiit 5 €. 
INFO ja etteregistreerimine telefonil 5323 2454

Metsakeskus.ee

Ostame kasvavat metsa, põllumaad 

ja metsakinnistuid hinnaga 

kuni 10 000 eurot/ha. 

Kinnistud võivad olla tehtud raietega 

või asetseda piiranguvööndis.

Tel: 56 111 900

POLITSEI PALUB ABI
Seoses jalgrataste vargusega Järvakandist viimastel aasta-
tel palun abi jalgratta Huffy omaniku tuvastamisel.

Ester Brük
Menetlusteenistus; Rapla politseijaoskond

(489 2971, 5346 4153; ester.bryk@politsei.ee)

Pakume vägivalla all kannatavatele naistele TASUTA:
 √ juhtumipõhist nõustamist
 √ psühholoogilist nõustamist
 √ õigusabi
 √ turvalist varjupaika
  

Helista 24/7 telefonil 5813 7153 või 
kirjuta raplanaistekeskus@gmail.com

Naiste Tugikeskus Raplamaal

Vägivallast on väljapääs. 
Aitame Sul seda leida.

   K
ULTUURIHALLIS

 

Kohtumiseni!

18. november kell 18 – Pidulik kontsert ALGUSED – 
isadepäeva kontsert ja Järvakandi valla 150. ja 25. 
sünnipäeva tähistamine
25. novembril kell 10 – Hindpere Optika silmade 
kontroll. NB! Vajalik registreerumine tel 5323 2454 
25. novembril kell 19 – Päevakeskuse 18. sünnipäe-
vapidu
27. novembril – advendiaja alguse tähistamine – jõu-
lukohvik kultuurihalli näitusegaleriis. Kohal meister-
kokk Sven Azojan, kontserdi annavad Indrek Kalda 
ja Paul Kristjan Kalda. Kontserdipilet 5 €. Kohvik 
enda kulul
10. detsembril – väljasõit Tallinnasse Nordea Kont-
serdimajja – muusikal ,,Mamma Mia“ 
11. detsembril kell 10 – Järvakandi jõululaat koos 
kultuuriprogrammiga. Väikeses saalis taas meie kooli 
jõululaat. Liigub jõuluvana
16. detsembril kell 17 – koduste laste jõuluõhtu
17. detsembril kell 16  –  jõulukontsert. Tasuta
18. detsembril kell 17 – Järvakandi jõulupidu. Tasuta
19. detsembril kell 19 – kooli jõulukontsert
21. detsembril kell 17 – kooli jõulupidu
23. detsembril kell 17 – jõulukontsert – Fred Rõigas 
ja Karmel Üksvärav. Kontserdipilet 6 €

Jälgi reklaami. Info tel 5346 0195

Tänapäeva nutiseadmete ja 
staatikaajastu mõjutab ka 
meie noori. Pikka aega kes-
tev liikumatu istuv asend 
mõjutab väga tugevalt noor-
te lihaseid ja luustikku. Nii 
otsustasime ka meie leida 
lahendusi motiveerimaks 
noori liikuma teadlikul, kuid 
kavalal moel. 

Kirjutasime tervisepro-
jekti, mille üks eesmärk oli 
arendada noorte tervisetead-
likkust motiveerivas võtmes 
ja näidata, et ka väikesel 
liigutusel on kehale/organis-
mile suur mõju.

Tänu projekti rahastusele 
saame nüüd noortekesku-
ses kasutada palju erinevaid 
võimlemisvahendeid: suuri 
ja väikesi võimlemispalle, 
eri kaaluga hantleid, võim-
lemislinte ja -rõngaid ning 
meil on ka uus pinksilaud.

Korraldasime kaks tut-
vustavat praktilist koolitust, 
et noored oskaksid võimle-

misvahendeid õigesti kasu-
tada.

Esimene tutvustus toimus 
lahtiste uste päeval „Meie 
noortekas sportlikuks!“ 14. 
mail. Tol päeval tutvustasi-
me nii projekti sisu kui ka 
tänasime projektiga seotud 
koostöösõpru. Lühikoolitust 
andis meie koostööpartner, 
koolitaja ja treener Aliis Sa-
rapik (Treksi Teraapiad OÜ). 

Aliis andis ka teise koo-
lituse meie suvelõpulaagris 
27. augustil. Siis toimus kõi-
ki noori haarav ringtreening, 
kus sai kasutada pea kõiki 
spordivahendeid.

Noortekeskuses on sisus-
tatud tervisenurk, kus saab 
tutvuda nii õppematerjali-
dega paberkandjal kui ka 
videotega.

Suur rõõm on iga päev 

jälgida, kuidas noored tões-
ti neid võimlemisvahendeid 
kasutavad. Näiteks võimle-
mispallidel tehakse lisaks 
tavaharjutustele ka loovalt 
ja fantaasiarikkalt enda har-
jutusi ja lausa erinevaid lii-
kumisi. Nii et tõesti saame 
öelda, et lapsed ja noored 
võimlevad meil nüüd nii, 
et nad ise arugi ei saa. Juba 
võimlemispallil istudes on 
haaratud töösse lihased, mis 
alati vajavad tugevdamist. 
Need on meie selga toesta-
vad lihased. Ja kui veel lisa-
da tasakaalutrikid ja muud 
liikumised, siis saavad tööd 
ka väikesed süvalihased ja 
teised lihasgrupid. Selline on 
võimlemispallide võlujõud.

Suur tänu meie tervise-
projekti rahastajatele Eesti 
Noorsootöö Keskusele ja 
Järvakandi Vallavalitsusele.

Projekti toimkonna nimel
Merike Rego

noorsootöötaja

Ametisse asus uus 
majandusnõunik
Alates 1. novembrist on umbes aasta eest ametist lahku-
nud Ene Nüganeni asemel Järvakandi valla majandusnõu-
nikuks Jaan Rikker (pildil). Uus vallaametnik on saanud 
põhihariduse Kergu koolis ja omandanud Kehtna ST-s  
põllumajanduse ja Luua Metsanduskoolis metsanduse 
eriala.

Jaan Rikkeri senine töökogemus ongi seotud eelkõige 
metsandusega: enne Järvakandi valda tööleasumist on ta 
töötanud Kõnnu metskonnas ja metsamajandusega tege-
levas erafirmas.

Valla majandusnõuniku peamisteks tööülesanneteks on 
majandust ja vallateede hooldamist hõlmavad tegevused, 
transport ja liikluskorraldusega seonduv, heakord, haljas-
tus ning maasuhetega seotud küsimused. 

JK

Terviseteadlikkuse tõstmine

Lahtiste uste päeval


